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Pensionärsrådet 

 

 

 

Besök: Storforsplan 36, Farsta centrum 

Post: Box 113, 123 22 Farsta 

Tel växel: 08 508 18 000 

E-post: farsta@stockholm.se 

Hemsida: www.stockholm.se/farsta 

 

 

Pensionärsrådets möte  
den 9 december 2013 

 

Ledamöter  

Inger Sjöberg, ordförande PRO Farsta centrum 

Stig Åström, vice ordförande SPF Farsta 

Harry Wikner PRO Hökarängen 

Lilian Falkbäck PRO Farsta strand 

Kerstin Holmgren SPF Sköndal 

  

Ersättare  

Berit Johansson PRO Tallkrogen/Gubbängen 

Sven Engström PRO Farsta centrum 

Christina Johansson SPF Farsta 

Sonja Wenström SPF Sköndal 

  

Förhinder  

Börje Törngren PRO Sköndal 

  

  

Tjänstemän  

Päivi Kabran avdelningschef 

Monika Lind verksamhetscontroller 

Pia Sundqvist nämndsekreterare 

 

 

 

 

 

 

Sekreterare 

 

 

 

 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1  Godkännande av dagordningen 

Dagordningen godkändes. 

 

§ 2  Val av justerare och tid för justering 

Till justerare utsågs ordföranden Inger Sjöberg och vice 

ordföranden Stig Åström. Justering sker onsdag 11 december. 

 

§ 3  Anmälan av protokollet från förra mötet 

Protokollet från rådets möte den 11 november 2013 anmäldes och 

lades till handlingarna. 

 

§ 4  Rådets mötesdagar 2014 

Rådet fastställde följande datum för sina möten under 2014. 

 

Måndag 27 januari 

Måndag 3 mars 

Måndag 7 april 

Måndag 12 maj 

Måndag 2 juni 

Måndag 18 augusti 

Måndag 15 september 

Måndag 13 oktober 

Måndag 10 november 

Måndag 8 december 

 

Rådet bestämde att mötena fortsättningsvis ska inledas en halv-

timme senare, klockan 10.00, med förmöte klockan 09.00-10.00. 

 

§ 5  Ärenden till nämndsammanträdet den 17 december 

Ärende nr 1: Verksamhetsplan och budget för 2014 

Verksamhetscontroller Monika Lind och avdelningschef Päivi 

Kabran redogjorde för de delar av förslaget till verksamhetsplan 

som berör äldreomsorgen. 

 

Med anledning av det föreslagna nämndmålet ”Äldre kan bo kvar 

i sina hem så länge de vill” undrade ledamoten Harry Wikner om 

det finns någon fundering på det omvända – ett mål om att äldre 

ska få bo på vård- och omsorgsboende om man vill det. Harry 
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frågade också varför målet om en inbjudande måltidssituation för 

de äldre som bor på vård- och omsorgsboende eller deltar i 

dagverksamhet inte också omfattar hemtjänsten. Förvaltningen 

svarade att biståndsbesluten som gäller hemtjänst skiljer sig åt – 

beroende på den enskildes behov – och att det därför inte går att 

ha ett generellt mål för måltider i hemmet. 

 

Ordföranden Inger Sjöberg undrade om det inte finns något mål 

om utevistelse för äldre som bor hemma och har hemtjänst, utan 

bara för dem som bor på vård- och omsorgsboende. Förvalt-

ningen svarade att man kan ansöka om hemtjänst i form av 

utevistelse, och att förvaltningen är generös i sin bedömning av 

sådana ansökningar. Utevistelse kan inte vara ett generellt mål 

inom hemtjänsten eftersom det beviljas utifrån ansökningar och 

behov. 

 

Rådet uttalade att man lämnar förslaget till verksamhetsplan och 

budget för 2014 utan eget ställningstagande eftersom det delades 

ut först vid dagens förmöte och rådet därför inte har kunnat 

fördjupa sig, diskutera och ta ställning. 

 

Ärende nr 3: Utveckla formerna för kontakter mellan brukare, 

anhöriga och utförare vid äldreboenden – svar på skrivelse från 

(S) och (V) 

Rådet hade inga synpunkter. Ersättaren Sven Engström frågade 

om det sprids information om möjligheten att bilda anhörigråd – 

vet anhöriga att möjligheten finns? Avdelningschef Päivi Kabran 

svarade att informationen absolut sprids men att intresset är 

mycket svagt, vilket förvaltningen också skriver i ärendet. 

Anhöriga är intresserade på individnivå, och kommer också gärna 

på de anhörigträffar som anordnas. Det bristande intresset för 

anhörigråd är anledningen till att frågan har tagits bort ur stadens 

mall för uppföljningar av vård- och omsorgsboenden. 

 

Ärende nr 4: Livsbetingelser för kvinnor över 65 år – svar på 

skrivelse från (MP) och (V) 

Rådet hade inga synpunkter. 

 



Farsta stadsdelsnämnd 

Pensionärsrådet 

Protokoll 

2013-12-09 

Sida 4 (5)  

 

 

 

Justerarnas signaturer 

 

Ärende nr 9: Uppföljning av Farstas kommunala hemtjänst 

Rådet hade inga synpunkter, men undrade varför det finns en 

punkt om utdrag ur belastnings- och misstankeregistret vid 

nyanställning, när detta inte är tillåtet inom äldreomsorgen. Päivi 

lovade undersöka och återkomma med besked. 

 

Harry Wikner konstaterade att kommunal hemtjänst har en 

nackdel i konkurrensen med de privata utförarna eftersom man 

till skillnad från de privata inte får erbjuda tilläggstjänster. 

 

Ärende nr 10: Uppföljning av Farstas kommunala dagverksam-

het för personer med demenssjukdom 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 11: Så här tyckte de äldre om sin dagverksamhet 2013 

Rådet hade inga synpunkter. Ersättaren Christina Johansson 

noterade att fem brukare av privat driven dagverksamhet har 

svarat – men av hur många? Förvaltningen lovade återkomma. 

 

Ärende nr 12: Förlängning av avtal om nattpatrull inom 

hemtjänsten 

Ledamoten Lilian Falkbäck berättade att Södermalms stadsdels-

nämnd har sagt upp avtalet med Omsorgshuset och frågade om vi 

i Farsta är nöjda. Päivi Kabran svarade att vi är det. Rådet hade 

inga synpunkter på ärendet. 

 

Ärende nr 13: Stadsdelsnämndens pensionärsråd 2014 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 14: Avsägelse och ny ledamot i stadsdelsnämndens råd 

för funktionshinderfrågor 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 16: Riktlinjer för idéburen stadsförbättring – svar på 

remiss från kommunstyrelsen 

Rådet hade inga synpunkter, men Christina Johansson undrade 

var man hittar den Synpunktsportal som förvaltningen nämner i 

tjänsteutlåtandet. Förvaltningen lovade återkomma med svar. 
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Ärende nr 19: Uppföljning av äldreomsorg i kommunal regi – 

rapport från Stadsrevisionen 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

§ 6  Information från förvaltningen 

På förslag från avdelningschefen bestämdes att förvaltningen 

återkommer i början av nästa år med förslag på besök i 

verksamheterna för rådet. 

 

Rådet uttryckte också en önskan att få besök av närpolisen, vilket 

noteras i balanslistan – se bilaga. 

 

§ 7  Övriga frågor  

Ersättaren Sonja Wenström frågade om det fortfarande bedrivs 

verksamhet vid Farsta vård- och omsorgsboende. Päivi Kabran 

svarade att att en halv avdelning har stängts men att det 

fortfarande finns 66 platser på boendet, mot 79 tidigare. 

 

Ersättaren Berit Johansson frågade varför förvaltningen inte 

köper platser vid Stora Sköndals vård- och omsorgsboende. Päivi 

förklarade att Stora Sköndal ingår i stadens valfrihetssystem och 

att de som beviljas bistånd i form av boende själva väljer var de 

vill bo (i mån av plats). 

 

Apropå den tidigare diskuterade frågan om fler cykelställ i Farsta 

Centrum berättade Christina Johansson att hon tittat på några 

tänkbara platser längs trottoaren vid Storforsplan, i närheten av 

Sats och ICA. Rådet bestämde sig för att framföra förslag direkt 

till Atrium Ljungberg nästa gång de besöker rådet. 

 

§ 8  Avslutning 

Rådets ordförande och vice ordförande framförde hela rådets 

varma tack till avgående ledamöterna Kerstin Holmgren och 

Harry Wikner. I Kerstin och Harry har rådet – som Stig Åström 

uttryckte sig – haft två oerhört kompetenta medlemmar. 

Ordföranden tackade även förvaltningen för ett gott samarbete 

under året och önskade alla en riktigt god jul och ett gott nytt år. 


